
Zápis 
ze 79. zasedání předsednictva GA AV konaného dne 26. listopadu 2007 

 
Přítomni: Dr. J. Gabriel, doc. L. Petráňová, prof. Š. Schwabik, Dr. J. Velemínský, 

Ing. L. Horníček, Ing. J. Skřivanová, A. Černá 
 
1. Ing. Horníček požádal Předsednictvo o stanovisko k udělování cen za úspěšné řešení 

grantových projektů. PGA se shodlo, že vhodnější bude využít cen AV ČR, než zavádět 
samostatné ceny GA AV. Návrhy je v tomto případě oprávněn za GA AV  podávat pouze 
její předseda. Bylo proto rozhodnuto, že OR při závěrečném hodnocení ukončených 
projektů vyberou 1 standardní a 1 juniorský z nejlépe hodnocených grantových projektů 
( „splněn s vynikajícími výsledky“) a doporučí je PGA. Předsednictvo z předložených 
návrhů vybere 1 standardní a 1 juniorský grantový projekt za každou vědní oblast. Tyto 
návrhy zašle předseda GA AV Komisi pro udělování cen AV ČR. Vzhledem ke 
zkušenostem z minulého roku, je třeba dbát na dodržení termínu podávání návrhů (konec 
března).    

2. Dr. Velemínský konstatoval, že by bylo možné do značné míry předejít problémům se 
získáváním posudků na řadu projektů, kdyby OR více využívaly možnosti vyloučit 
z veřejné soutěže návrhy projektů, které jsou na velmi nízké odborné úrovni nebo nemají 
charakter základního výzkumu. Je třeba na tuto možnost, či spíše povinnost OR důsledně 
upozorňovat.   

3. Doc. Petráňová navrhla a PGA se souhlasem přijalo změnu ve struktuře údajů ve 
finančních pořadnících (předběžném i konečném). Bude přidána součtová položku za 
navrhující (spolunavrhující) instituci – suma požadovaných finančních prostředků – na 
první rok řešení i na celou dobu řešení. Sekretariát zajistí pro příští kolo grantové soutěže 
tuto úpravu pořadníků. 

4. PGA projednalo a schválilo předložené žádosti řešitelů projektů o změny ve 
složení řešitelských týmů a přesuny finančních prostředků. 

5. Příští zasedání PGA se bude konat podle potřeby. 

 
 
 
 

 
Zapsaly: A. Černá Schválil: J. Gabriel 
 J. Skřivanová 
 
 


